



青年使者交流学习计划（欧洲）

什么是YES项目？

2024年5月，中国国家主席习近平访法期间宣布“推动未来3年法国来华留学生突破1万人，欧洲青年来华交流规模翻一番”的重大倡议，扩大中法、中欧各国人民特别是青少年一代交流，中方设立“青年使者交流学习计划”（Young Envoys Scholarship，简称YES项目）。中国教育国际交流协会是YES项目牵头执行单位。

YES项目的目标是什么？

整合中国各地各校优质资源，提升课程内容含金量，丰富活动形式多样性，为欧洲青少年赴华交流提供更多高质量的平台和渠道。通过YES项目，欧洲各国青少年将有机会参与丰富多彩的课程和实践活动，与包括中国学生在内的各国学生共同学习和交流，体验多元文化的差异性，提升跨文化交流能力，增进青年间的相互认知和理解。鼓励中欧学者交流，在共同感兴趣的领域开展人才培养和联合科研。

YES项目包括哪些类型？

YES项目包括但不限于校际交换项目、语言学习、短期学习、（寒）暑期学校项目、实习项目、预科项目、冬夏令营等类型的交流活动。

谁可以参加YES项目？

YES项目面向欧洲国家的青少年，原则上年龄在13至45周岁；以在欧洲国家公立或私立学校就读或工作的大、中学生和青年学者为主；未成年学生须配备同行监护人，具有丰富的跨文化交流经验，原则上65周岁以下。

如何申请YES项目？

登录YES项目官网（网址<https://www.youthlink.cn>），快速了解中国各地各校开设的来华暑期学校和短期交流学习等优质项目，包括学期中的短期学习项目、暑期学校、短期实习项目、预科课程项目、短期交流访问项目共五类。中国学校（机构）可通过该网站发布各类短期交流项目。感兴趣的欧洲学校或个人可点击相关项目，查看详细信息，与中国学校或机构具体项目负责人取得直接联系。欧洲机构如希望对接相关中方接待单位，可与中国驻欧洲各国使（领）馆或与中国教育国际交流协会取得联系，以团组形式组织欧洲各国青年来华交流学习。

YES项目牵头执行单位是谁？

中国教育国际交流协会于1981年7月成立，是中国教育界开展民间对外教育合作与交流的全国性组织，积极推动中国教育界同世界各国、各地区的交流与合作，促进教育、科技和文化事业的发展，增进各国和各地区人民之间的了解和友谊。协会现有1212个团体会员单位。

如何联系？

中国教育国际交流协会

联系人：YES项目组

邮箱：yes@ceaie.edu.cn

网站：<https://www.youthlink.cn>



中国教育国际交流协会

CHINA EDUCATION ASSOCIATION FOR INTERNATIONAL EXCHANGE



Young Envoys Scholarship (YES) Program

What is the YES Program?

In May 2024, during Chinese President Xi Jinping's visit to France, he announced an important new initiative "promoting the number of French students studying in China to exceed 10,000 in the next three years, and double the scale of European youth exchanges in China." The initiative aims at bolstering China-France and China-Europe relations, particularly among younger generations. The "Young Envoys Scholarship" (YES) program came into being to support this powerful initiative, and China Education Association for International Exchange (CEAIE) has been acting as the lead executing institution of YES program.

What is the goal of the YES Program?

The YES program is an integrated information hub that consolidates educational resources from various regions and schools in China, offering a rich and diverse curriculum for European youths with exceptional learning and exchange opportunities. Participants in the YES program are able to engage in a variety of courses, practical and research activities, facilitating interaction with international peers, experiencing diverse cultures, and enhancing cross-cultural communication skills. The program aspires to deepen mutual understanding and foster a greater sense of global citizenship among young people from all nations.

What types of programs are included in the YES Program?

The YES program features an array of programs, including but not limited to inter-school exchanges, language learning, short-term study programs, winter and summer schools, internships, preparatory courses, and summer/winter camps, etc.

Who is eligible to participate in the YES Program?

The YES Program is open to all European youth, aged 13-45 years old, especially those enrolled in or working at public and private schools and universities in European countries, as well as young scholars. Participants under 18 must be accompanied by experienced adult guardians. All participants are required to be in good health and fit for international travel.

How to apply for the YES Program?

Interested European participants could visit the official YES Program website at <https://www.youthlink.cn> to acquire quick and detailed information about the various programs including short-term study programs during semester, summer schools, short-term internships, preparatory courses, and short-term exchange visits. Chinese institutions could apply for publication of a variety of short-term exchange programs on this website. Prospective participants can directly contact the program liaison at Chinese institutions for more information. European institutions seeking to connect with Chinese counterparts for group exchanges can coordinate with the Chinese Embassy or Consulates in European countries or CEAIE.

Who is the lead executing institution of the YES Program?

China Education Association for International Exchange (CEAIE) was established in July 1981, as a national not-for-profit organization dedicated to promoting educational cooperation and exchange between China and other countries. CEAIE plays a vital role in fostering collaborations between the Chinese education sector and its international counterparts, advancing education, science, and culture, and enhancing mutual understanding and friendship among people worldwide. CEAIE currently has 1,212 member institutions.

How to contact?

China Education Association for International Exchange
Contact: YES Program Team
Email: yes@ceaie.edu.cn
Website: <https://www.youthlink.cn>

